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SKOLE OG FRITIDSLIV 

 
 

MØDE I: Fælles Rådgivende Organ DATO: 22. JUNI 2023 

MØDESTED: 209 KLOKKEN: 17.30-19.00 

EMNE:  SAGSNR.: 17.01.08-P35-22-503137 

DELTAGERE: 

Dorit Wahl-Brink (PIL), Heidi Bjørn 
Søborg(NOR), Sara Nielsen(PIL), Tina 
Hovmand (TÅG), Jon Fritzbøger(SKE), Jon 
Thøgersen(KAG), Martin Lønborg(KOR), 
Michael Flies(LØJ), Nellie Louv(SKO), Mads 
Vinterby, Per Trudslev(CSF), Inge Rosleff(CSF) 

 

AFBUD: 

Dorit Wahl-Bring (PIL), Henriette Krag, Michael 
Flies (LØJ), Jon Thøgersen (KAG i stedet 
fremmødte næstformanden Christian 
Frydenlund Bundgaard) 
 

 

MØDENR.: 1  

    
 

 
1. Godkendelse af dagsorden  
 

Præsentation bordet rundt.    
Næstformand Christian Frydenlund Bundgaard (KAG) var fremmødt i stedet for formand Jon Thøgersen 
(KAG) og Sara Nielsen (PIL) var fremmødt i stedet for Dorit Wahl-Brink(PIL) Dorit Wahl-Brink er med 
udgangen af dette skoleår udtrådt af skolebestyrelsen og Sara Nielsen indtræder som ny formand på 
Pilegårdsskolen. Nellie Louv (SKO) er med udgangen af dette skoleår udtrådt af skolebestyrelsen på 
Skottegårdsskolen. 
 

 
 
2. Meddelelser v. Formand for FRO Mads Vinterby (MV) 

 
a. Mads Vinterby orienterede om baggrunden for den ændrede ferie- og fridagsplan, som grundet fjernelse af St. 

Bededag bevirker en skoledag mere i skoleåret 2023/24.  
Feriefridagsplan for 2024-25 er pt. til høring i skolebestyrelserne med høringsfrist 16.8.2023 og endelig 
behandling i Kommunalbestyrelsen den 26.9.2023. 
 
På Børne- og Skoleudvalgsmøde d.d. blev fremtidens skole og de fysiske rammer drøftet. Konsulentfirmaet 
Autens har i en god og større proces, hvor både elever og medarbejdere har været inddraget, 
haft til opgave at gennemgå Skelgårdsskolen, Pilegårdsskolen, Kastrupgårdsskolen i forhold til lokalekapacitet 
og udvikling. Autens har udarbejdet rapporter for hver af de tre skoler. Fællesnævner i konklusionerne er 
modernisering i forhold til klasseværelser og klasserum herunder variation og fleksibilitet af klasserum som en 
ny mulighed for bedst mulig udnyttelse af lokalerne. 
Rapporterne viser også at skolerne er udfordret på faglokaler og møde- og grupperum samt forslag om at der 
udvikles på skolernes udendørs rammer. 
Der vil herefter pågå et arbejde gerne med politisk strategiske pejlemærker, som er politisk besluttet samt høj 
grad af medbestemmelse på skolerne omkring implementering. 
 
Trivselsudfordring i vores kommune. 
Trivslen hos eleverne i Tårnby Kommune er for nedadgående og er dårligere og lavere i 4 ud af 4 parametre. 
Børne- og Skoleudvalget har bedt skolerne om en redegørelse for at få indblik i den enkelte skoles 
udfordringer og for at se, om der er problematikker, der går på tværs mellem skolerne. Børne- og 
Skoleudvalget har behandlet notat fra CSF, som løfter i forhold til ”retake” på Skolestyrken og skoleglæde.  
Center for Skole og Fritidsliv skal følge op og der arbejdes politisk med et spor om skolerne udmønter 
problematikkerne i en handleplan for klassen, hvor trivselsundersøgelsen har haft dårlige resultater. 

REFERAT 
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Tina Hovmand kommenterede på Lærerforeningen Kreds 13’s undersøgelse for almen skolerne vedr. 
inklusion, som viser, at en stor gruppe lærere ikke føler, at de får den hjælp de efterspørger. 
 
Per Trudslev kommenterede, at det jo altid er vigtigt at drøfte, hvordan man kan arbejde videre resultatet af en 
undersøgelse. I forbindelse med Kreds 13’s undersøgelse, skal man være klar over, at det også er en form for 
partsindlæg. 
 
Tina Hovmand oplyste, at Tårnbygårdsskolen i forbindelse med inklusion, tilbyder supervision til de andre 
skoler. Skolens ledelse og personale er villige til at yde supervision, fordi de har kompetencer og stor erfaring i 
dette. 
 
Per Trudslev oplyste, at vedr. resultatet af den nationale trivselsundersøgelse, så viser den, at der er forskel 
på de forskellige skoler, og at resultaterne fra den seneste undersøgelse viser, at disse var mere brogede end 
ellers. Nogen skoler har løftet sig på visse parametre, andre falder og andre på niveau. 
Det forventes, at den lokale trivselsundersøgelse drøftes på skolerne og i skolebestyrelserne.  
 
Et vigtigt element i trivselsopgaven er sammensætningen af lærerteams på skolen. Sammensætningen af 
elever og sammensætningen af lærere i lærerteamet i forhold til kompetencer er vigtigt. Derfor rykkes der 
nogle gange rundt i lærerteamet midt på året, hvis der er brug det, men fortrinsvis indtænkes det i 
fagfordelingen for at give bedst mulige betingelser for det gode arbejdsmiljø. 
 

 
 
3. Status på skolerne, skolebestyrelsesformændene orienterer 
 
Korsvejens skole: 
 

• Skolen havde 100 års jubilæum med besøg af politikere, personale, elever og gamle elever. De havde en 
rigtig god dag. 

• Lærerstaben: 6 opsigelser indenfor 2 måneder, som dog er genbesat. De afgående har haft stor glæde 
ved at være lærer på skolen, men har skullet noget andet. 

 
Nordregårdsskolen: 

• Fra Trivsels- og moderniseringspuljen har skolen fået moderniseret toiletterne, så eleverne ikke kan se ind 
eller kravle op over. 

• Vedr. trivselsundersøgelsen vil man se på de enkelte klasser, hvor trivslen er ok, og se om der er noget, 
der kan overføres til andre klasser med mindre trivsel. 

• Trivselsundersøgelsen fra lærerforeningen viser, at lærerne har været meget glade for kompetencecentre-
ne til at supervisere med. 

 
Pilegårdsskolen: 

• I forbindelse med dødsfald i personalegruppen havde kriseberedskabsplanen fungeret rigtig godt, og 
personalet havde været glade for det. 

• Skolen indfører mobilfri skole efter sommerferien. 
• Trafikken er udfordret omkring skolen.  
• Bevilget overdækning af cykelparkeringen, men der er Skolepatruljeproblematikker i forhold til dette. 

 
Skelgårdsskolen: 
Skolen haft besøg af www.Skoletoiletter.dk  for at se på deres toiletter, og der er ved at blive sat noget i værk.  
Jon får mange henvendelser vedr. manglende lærere og vikarer m.v.   
Frustration hos kontaktforældrene, som ikke føler de bliver hørt. 
 
 
Tårnbygårdsskolen: 

http://www.skoletoiletter.dk/
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• Skolen normeret til 88 elever, men får 103 til august. Skolen flytter derfor 9. klasserne over på 
Multicenteret pr. 1.august. Personalet skal derover i en form for satellit til Tårnbygårdsskolen og 
skolebestyrelsen er bekymret for personaletrivselen for de berørte lærere. 

• Skolebestyrelsen er bekymret for den løbende visitering, og ønsker den bliver lavet om.  Det skaber stres 
hos børn på Tårnbygårdsskolen og pres hos lærerne, at der løbende månedsvis kommer nye elever i 
klasserne, fordi det betyder ekstra ressourcer for elever med deres udfordringer og dermed også lærerne. 
For hvert nyt menneske eleverne bliver præsenteret for, bruger de enorme ressourcer på at vænne sig til 
hvert nyt barn i klassen m.v., da de har særligt brug for faste rammer for at kunne koncentrere sig. For at 
undgå dette problem ønsker Tårnbygårdsskolen’s forældre derfor, at visitering fremover kommer til at ske 
med start 3 gange om året.  

• P.t forbereder skolen sig på midler fra Nordeafonden til nye udearealer, så nu får de et godt udeareal, som 
både kan bruges i sfo-tiden og undervisningen. 
 
Per Trudslev oplyste at man er i gang med en proces for ny opdeling af elever i e-klasserne på 
Kastrupgårdsskolen.  
 
Der oprettes derudover en lille gruppeordning på Løjtegårdsskolen.  
 

 
Kastrupgårdsskolen: 

• Elevrådet har lavet en toiletkampagne for at appellere til eleverne om at passe på toiletterne. 
• E-klasserne opdeles i adhd, austisme og generelle indlæringsvanskeligheder.  
• Lærersituationen ser god ud pr. 1.8.2023. 
• Problemstilling vedr. trivsel i en klasse med ”Bøllebørn” og en lærer som er god, men som ikke formår at 

håndtere konflikter.  
 
Skottegårdsskolen: 

• Toiletterne er smadrede på skolen. Derfor er det indført, at mellemtrinet skal ned på skolekontoret og 
hente en nøglebrik, for at komme på toilettet i timerne. Dette har der været utilfredshed med fra 
forældreside. 

• Udfordret i forhold til de nye parkeringsregler i kommunerne, så skolebestyrelsen frygter fastholdelse af 
lærerne. Hvorfor kan lærerne ikke få lov til af få personaleparkering i skoletiden? 

• Mads Vinterby har været på rundtur i skolegården. De har én gynge i skolegården, og ønsker at dette 
bliver opgraderet. 

• Enkeltintegration, specialklasser, specialskoler (Folkeskoleloven), dagbehandlingstilbud DSI 
(Serviceloven) 
 

 
 
4. Suppleanter til skolebestyrelsesmøder v/ Tina Hovmand (TÅG) 

 
Tina Hovmand gjorde opmærksom på problematik vedr. rekruttering af skolebestyrelsesmedlemmer og er derfor 
opmærksom på, hvordan man evt. kan øge interessen hos forældre for skolebestyrelsesarbejdet. Suppleanter til 
medlemmer af en skolebestyrelse kan som udgangspunkt kun deltage ved skolebestyrelsesmedlemmets forfald. 
Det kunne måske være med til at øge interessen i skolebestyrelsesarbejdet, hvis man som suppleant fik mulighed 
for at deltage til møderne. Som skolebestyrelse har man ifølge loven mulighed for at invitere gæster til møderne til 
behandling af bestemte punkter, dog ikke personsager. 
 
Per Trudslev oplyste at styrelsesvedtægten følger de gængse regler   
CSF undersøger om der er mulighed for lovgivningsmæssigt at ændre skolestyrelsesvedtægten. Dette vil blive 
medtaget på næste møde. 
 
 
5. Trafikken omkring skolerne, herunder status på trafikvejsanalyse V (PIL) 
CSF har været i kontakt med By, Miljø og Klima, der har meddelt, at en kommende trafikanalyse først vil blive 
gennemført i 2024. 
Pilen efterlyser en procesplan, skolevejsanalyse. 
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6. Sammen om skolen v/ Mads Vinterby 

Tidligere undervisningsminister Pernille Rosenkrantz Theil’s ide om at samarbejde om den fælles skole har 
Mads Vinterby og CSF initieret lokalt. Repræsentanter fra forældre, politikere, skoleledere, BUPL, DLF og 
elever mødtes i fælles forum for at tale om at være i skolen. 
Martin (KOR) informerede om, at det var et rigtig godt møde med 5-6 elever fra 2-3 skoler og eleverne var 
rigtig gode til at svare på spørgsmål om trivsel, fællesskab, miljø på skolen både inde og udemiljø. Det var 
tydeligt at eleverne faktisk ikke oplevede, at de blev hørt omkring trivsel. Der blev lyttet og der var mange 
refleksioner. Mads glæder sig til, at de skal mødes igen i efteråret, hvor de skal arbejde videre. 
Der var enighed om, at de lavthængende frugter, der kunne klares skulle klares, men drøftelserne og 
punkterne tages tilbage til Børne- og Skoleudvalget for at kvalificere udvalgets videre arbejde med ”Sammen 
om skolen”. Der var stor ros til børnenes indsats i mødet.  

 
 
7. Kommende møder: 
 

21.9.23  
30.11.23 

 
Det planlagte møde i august flyttes til midt i september.  

 
 
8. Evt. 

Tilbagemelding fra nogle skoler om skolebestyrelseskurset i januar var tiltænkt nye bestyrelsesmedlemmer og 
ikke så egnet for bestyrelsesmedlemmer, der har været med i 1 år eller mere. 
Forslag om at holde skolebestyrelseskursus inden valget til ny skolebestyrelsesperiode. 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 
 


